
Novoročný príhovor starostu obce Z obsahu:
- obecné zastupiteľ-
stvo schválilo 
rozpočet obce na 
roky 2009 až 2011

- silvestrovská estráda
- pravidelné rubriky
- aktuality
- anketový lístok
- pohľad na futbalovú 
jeseňDrahí spoluobčania.

Je 31. december roku 
2008. Deň ako ktorýkoľvek 
iný, naplnený každodenný
mi pracovnými či rodinný
mi starosťami. No predsa je 
tento deň pre človeka o nie
čo významnejší ako tie ostat
né. Týmto dňom sa kon
čí jeden kalendárny rok a 
prvou sekundou po polnoci 
sa začína rok nový. Ľudská 
spoločnosť od nepamäti víta
la a očakávala príchod nové
ho roka veselo, s radosťou, 
ale i s neistotou a možno i 
strachom. 
Rok za nami je už kapitola 

v živote ľudskom uzavretá. 
Už na nej nevieme nič zme
niť a so všetkým, čo sa stalo, 
sa musíme chtiac či ne chtiac 
všetci zmieriť. Ale človek mal 
vždy obavy z budúcnosti, a 
pretože mu nebola dopriata 
schopnosť predvídať, vždy 
s obavami a neistotou oča
kával nastávajúce obdobie. 
Bolo tomu tak pred tisícro
čiami a nie je tomu inak 
ani dnes. I dnes sme len 
slabou a bezmocnou hrač
kou v rukách osudu. I dnes 
namýšľanie si, že sme vlád
cami prírody a časopriesto
ru, je púhopúhym rúhaním 
sa a bezbrehým chvastún
stvom, ktorým sa snažíme 
zakryť naše slabosti, obavy 
a strach.

Niečo je skutočne v rukách 
človeka a je na jeho schop
nostiach správne a dobre sa 
rozhodnúť. V tom si je každý 
sám strojcom svojho šťas
tia. Ale sú aj také atribú
ty bytia, ktoré sa vymykajú 
z moci človečenstva. Sú to 
najmä otázky života a smrti, 
v ktorých je človek bezmoc
ným drievkom zmietajúcim 
sa v rozbúrenom mori žitia. 
Veď mnohí z nás ešte vla
ni v očakávaní a s radosťou 
slávili príchod súčasného 

roka netušiac, že práve ten 
sa im stane osudným a že 
budúci príchod nového roka 
bude už bez nich, v znamení 
žiaľu a bôľu ich najbližších. 
I to patrí k životu. Musíme 
to prijať ako skutočnosť a 
zmieriť sa s tým. Aj touto 
cestou chcem všetkým kle
novským rodinám, ktoré 
stratili v tomto roku svojich 
najbližších, vysloviť úprimnú 
sústrasť a ubezpečiť ich, že 
všetci s nimi súcitíme a ich 
žiaľ a bôľ je i naším. Úprim
ne si prajeme, aby ste našli 
sily a zmysel ďalšieho žitia, 
lebo kým vy budete žiť, vo 
vašich srdciach a spomien

kach budú žiť i tí, ktorí nás 
navždy opustili.
Končiaci sa rok je i oka

mihom, keď hodnotíme, aký 
bol a čo nám priniesol. A tak 
ako každý rok i dnes kon
štatujem, že jedným úspech, 
uznanie a i hmotný pros
pech, iným zas neúspech 
a sklamanie. Je to ľudské 
a prirodzené. Preto prajem 
tým druhým, pre ktorých 
tento rok nebol úspešným, 
aby našli v sebe dostatok síl 
a schopností, by sa im ich 

priania a želania podarilo 
naplniť v budúcom roku a v 
rokoch nasledujúcich.
I obec Klenovec je v období 

očakávania, či sa nám podarí 
naplniť smelé zámery, plá
ny a ciele. Môžem vás ubez
pečiť, že tak ja, ako aj obec
né zastupiteľstvo a obecný 
úrad sme robili a robíme 
všetko preto, aby sme mož
nosti, ktoré poskytuje pro
gramové obdobie Európskej 
únie na roky 2008 – 2013 
využili a prostriedky z jed
notlivých európskych fon
dov dostali do našej obce, 
a tak  prostredníctvom nich 

naplnili oprávnené požia
davky našich občanov v kaž
dej oblasti obecného žitia.
Drahí spoluobčania.
S príchodom nového roka 

2009 oslávime i 16. výročie 
samostatnej slovenskej štát
nosti, rozlúčime sa s koru
nou a prijmeme novú menu 
– euro. Spoločne poprajme 
našej drahej vlasti úspech, 
prosperitu a svetové uznanie. 
Čo sa týka eura, zaželajme 
si, by počas celého budúce
ho roka a rokov nasleduj
úcich napĺňalo dostatočne 
mešce a peňaženky našich 
občanov a podieľalo sa na 
ich zvyšujúcej sa životnej 
úrovni. 
I touto cestou si vás dovoľu

jem pozvať na klenovské 
námestie, kde slávnostným 
ohňostrojom presne o polno
ci oslávime príchod Nového 
roka, výročie vzniku samo
statnej slovenskej štátnosti 
i zavedenie novej európskej 
meny.
Nuž, čo vám popriať Kle

novčania? Radosť, pokoj, 
hojnosť a pohodu pri silves
trovskom stole a do nového 
roku 2009 pevné zdravie, 
šťastie, súdržnosť, úspechy, 
lásku, pokoj a mier.

JUDr. Pavel Struhár
starosta obce



*29. decembra sa na javis
ku Kultúrneho domu v Kle
novci uskutočnila tradičná 
silvestrovská estráda.

*14. januára starosta ob
ce Pavel Struhár rokoval 
v Banskej Bystrici s riadi
teľom Banskobystrického 
samosprávneho kraja Já
nom Marcinekom ohľadom 
prípravy projektov rekon
štrukcie ciest.

*16. januára sa na Obec
nom úrade v Klenovci us
kutočnilo stretnutie za roz
voj turizmu nad vodáren
skou nádržou, na ktorom 
sa zúčastnili starosta obce 
JUDr. Pavel Struhár, pred
seda finančnej komisie Ing. 
Michal Kňažek, riaditeľ Re
gionálneho úradu verejné
ho zdravotníctva v Rimav
skej Sobote MUDr. Dušan 
Béreš, podnikateľ a budúci 
možný investor Branislav 
Pavlovič, predseda lyžiar
skeho klubu Ondrej Mi
náč.

*22. januára sa na Obec
nom úrade v Klenovci stre
tol starosta obce JUDr. Pa
vel Struhár a pracovník 
obecného úradu Ing. Má
rio Trnavský so zástupca
mi projekčnej firmy Stars, 
aby prerokovali priprave
nosť projektov rekonštruk
cie širšej centrálnej zóny.

*23. januára sa v Klenov
ci uskutočnilo rokovanie o 
programovej príprave Kle
novskej rontouky 2009, 
na ktorom sa zúčastnili za 
Národné osvetové centrum 
v Bratislave jeho generál
ny riaditeľ Ján Tazberík a 
Jozef Burič, za Gemersko 
– malohontské osvetové 
stredisko v Rimavskej So
bote jeho riaditeľka Darina 
Kišáková a Stanislava Zva
rová, riaditeľka festivalu. 
Obec Klenovec zastupoval 
starosta obce Pavel Stru
hár a riaditeľ kultúry Ja
roslav Zvara.

*28. januára sa skončila le
hota na odovzdanie prihlá
šok uchádzačov o funkciu 
hlavného kontrolóra obce. 
Voľba hlavného kontrolóra 
sa uskutoční na februáro
vom zasadnutí obecného 
zastupiteľstva.

(bh)
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Udialo sa ... Si lvestrovská estráda
Divadlo v Klenovci malo 

veľmi dlhú tradíciu. Ako 
prví sa v našej obci pred
stavili klenovskí ochotníci v 
roku 1876 a to divadelnou 
hrou Jána Palárika Drotár. 
Ich činnosť bola veľmi boha
tá, ktorej výsledkom bol aj 
druhý  hraný film na Slo
vensku Strídža spod hája z 
roku 1922 či opereta Zlatá 
rybka.  
Štafetu po klenovských 

ochotníkoch prevzali mla
dí členovia SZM, ktorí sa už 
podieľali na tvorbe prvých 
silvestrovských estrád. 
Postupne na ich tradíciu 
nadviazali členovia FS 
Vepor. Zvyk neporušili a sil
vestrovskou estrádou bavi
li občanov Klenovca už od 
roku 1996. A svojím progra
mom nesklamali ani v roku 
2008. 
 Mladí členovia FS Vepor 

odštartovali silvestrovský 
program známou pesnič
kou Keď si šťastný, tlieskaj 
rukami, ktorou sa snažili 
navodiť príjemnú atmosfé
ru. Svojich malých žiačikov 
dirigovala, pôvabná a nám 
dobre známa pani učiteľka v 
podaní Miloša Trnavského. 
Talentovaný tanečník a tiež 

nádejný herec nesklamal 
ani v ďalších scénkach, kde 
si zahral svoju obľúbenú 
rolu Pištíka zo Stredoslová
kov, alebo večne nespokoj
ného manžela, s ktorým sa 
napokon utrápená manžel
ka vysporiadala po svojom 
– uvarením otrávenej poliev
ky. Preto varovanie – nikdy 
nejedzte polievku Vita
na, nemuselo by to pre vás 
dopadnúť dobre. 
Chlapci publikum nesmier

ne pobavili svojím tancom, 
ktorý slávnostne nazva
li Labutie jazero. Všetkých 
rozosmiali mládenci, odetí 
v krátkych bielych suknič
kách a silonových pančuš
kách, ktorí sa vznášali po 
javisku v rytme Čajkovské
ho skladby. 
Svojím tanečným ume

ním za svojimi tanečnými 
partnermi ničím nezaostá
vali ani dievčatá a smejú
cemu sa publiku predviedli 
zvierací tanec na rytmickú 
skladbu z rozprávky Mada
gaskar. 
Návštevníci mali možnosť 

uvidieť klenovské predve
denie policajtov, priateliek, 
preslávenej Papeky v poda
ní Nikoly Vančíkovej, ordi

nácie v Ružovej záhrade, či 
nesmierne nadaného kúzel
níka v podaní Miška Máli
ša. 
Prekvapením večera bol 

zaiste valaškový tanec, kto
rý spoločne nacvičili členky 
speváckej zložky FS Vepor. 
V rytme preslávenej skladby 
Mamma mia pochodovali po 
javisku a oháňali sa valaš
kami ako praví zbojníci. 
Ako býva zvykom silves

trovskú estrádu účinkujúci 
slávnostne ukončili spoloč
ným tancom, ktorý  sa ten
to rok niesol v pirátskom 
znení. Na javisko priplávala 
skutočná loď, z ktorej  povy
skakovali piráti a s nadše
ním sa pustili do tanca s 
domorodými tanečnicami. 
Tie ich napokon utancova
li, okradli a slávnostne s ich 
loďou a kapitánom odpláva
li preč. 
Čo už...  Snáď ich uvidí

me na budúci rok  pri prí
ležitosti ďalšej silvestrov
skej estrády. Pobavia nás 
svojím hereckým výkonom, 
tanečnými choreografiami 
a zábavnými scénkami, na 
ktoré sa môžeme tešiť už 
dnes. 

Zuzana Karabínošová 

Záverečná klaňačka účinkujúcich silvestrovskej estrády
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Položka rozpočtu
2009

tis. EUR tis. SK

BEŽNÉ VÝDAVKY

Výdavky verejnej správy 244,31 7 360

Finančná a rozp. oblasť 8,03 242

Iné všeob. služby - matrika 4,65 140

Civilná obrana 0,10 3

Transakcie verejného dlhu 18,26 550

Policajné služby 39,73 1 197

Ochrana pred požiarmi 3,85 116

Všeob. pracovná oblasť 33,19 1 000

Výstavba 3,32 100

Cestná doprava 9,13 275

Obecné lesy 10,95 330

Nakladanie s odpadmi 56,43 1 700

Hotely, reštaurácie 16,70 503

Verejné osvetlenie 19,25 580

Rekreač. a šport. služby 23,24 700

Kultúrne služby 57,59 1 735

Knižnice 1,99 60

Ostatné kultúrne služby 8,13 245

Vysielacie a vydav. služby 32,53 980

Nábožen. a iné spol. služby 10,62 320

Materská škola 120,83 3 640

Základná škola 259,24 7 810

Školský klub 13,78 415

Školské jedálne pri MŠ 47,47 1 430

Ďalšie soc. služby - OPS 33,19 1 000

Ďalšie soc. služby - staroba 11,65 351

Bežné výdavky spolu 1 088,00 32 782

KAPITÁLOVÉ VÝDAVKY

Rozvoj obce 287,29 8 655

Dlhodobé úvery

Kapitálové výdavky spolu 287,29 8 655

 VÝDAVKOVÉ FIN. OPERÁCIE

Výdavkové fin. operácie spolu 29,87 900

Príjmy + výd. fin. operácie spolu 42 337

Položka rozpočtu
2009

tis. EUR tis. SK

BEŽNÉ PRÍJMY

Daňové príjmy 733,65 22 102

Výnos z dane z príjmov FO 683,86 20 602

Daň z nehnuteľností 49,79 1 500

Daň za špec. služby 55,93 1 685

Za psa 1,99 60

Za nevýherné hracie prístroje 13,28 400

Za užívanie verej. priestran. 0,83 25

Za kom. drobný stav. odpad 39,83 1 200

Nedaňové príjmy 11,62 350

Z podnikania a prenájmu
Za prenájom priestorov 11,62 350

Admin. a iné poplatky 112,86 3 400

Administratívne poplatky 2,82 85

Z nepriem. predaja služieb 109,54 3 300

Za znečisťovanie ovzdušia 0,50 15

Príjmy z vkladov a pôž. 1,00 30

Úroky z vkladov, pôžičiek 1,00 30

Iné nedaňové príjmy 0,66 20

Z výťažkov lotéríí a hier 0,66 20

Tuz. bežné granty a transfery 300,40 9 050

Transfery zo ŠR - ZŠ 259,24 7 810

Transfery zo ŠR - matrika 3,58 108

Transfery zo ŠR - hmot.núdza 33,19 1 000

Transfery zo ŠR - kraj. st. úrad 2,72 82

Transfery zo ŠR - reg. obyv. 1,06 32

Transfery zo ŠR - ostatné 0,61 18

Bežné príjmy spolu 1 216,13 36 637

KAPITÁLOVÉ PRÍJMY

Kapitálové príjmy spolu 39,83 1 200

PRÍJMOVÉ FINANČ. OPERÁCIE

Prevod z predch. rokov 82,98 2 500

Dlhodobé úvery 6,39 2 000

Príjmové finanč. operácie spolu 149,37 4 500

Príjmy + príj. fin. operácie spolu 42 337

Obecné zastupiteľstvo schvál i lo  rozpočet

Rozpočet obce na rok 2009

Najdôležitejšími bodmi pre
rokovanými na zasadnutí 
obecného zastupiteľstva, 
ktoré sa konalo 22. decem
bra, boli schválenie rozpočtu 
obce na roky 2009 až 2011 
a vyhlásenie voľby hlavného 
kontrolóra obce.
Zvláštnosťou schvaľova

ného rozpočtu bolo, že sa 
zostavoval v novej mene 
EURO a po prvýkrát sa pri
pravoval už ako programový 
rozpočet. V praxi to zname
ná, že rozpočet obce zosta

vený na roky 2009 až 2011 
obsahuje okrem príjmov a 
výdavkov členených podľa 
rozpočtovej klasifikácie aj 
zámery a ciele, ktoré bude 
obec v jednotlivých rokoch 
realizovať zo svojho rozpoč
tu. Rozpočet obce na roky 
2009 až 2011 je teda tvo
rený jednak tabuľkovou 
časťou obsahujúcou príjmy 
a výdavky rozpočtu a jednak 
programovou časťou, kto
rá obsahuje jednotlivé pro
gramy v ďalšom členení na 
podprogramy a merateľné 

ukazovatele podľa oblastí, v 
ktorých obec uplatňuje svoje 
kompetencie pri správe vecí 
verejných.
Návrh rozpočtu obce na 

roky 2009 až 2011 odporu
čili obecnému zastupiteľstvu 
schváliť hlavný kontrolór 
obce vo svojom odbornom 
stanovisku a taktiež finanč
ná komisia. Obecné zastu
piteľstvo schválilo rozpočet 
obce na roky 2009 až 2011 
jednomyseľne.
Vo februári tohto roka sa 

zo zákona končí šesťroč
né funkčné obdobie hlav
nému kontrolórovi obce. Z 
toho dôvodu obecné zastu
piteľstvo vyhlásilo voľbu 
nového hlavného kontroló
ra, ktorá sa uskutoční na 
jeho februárovom zasadnu
tí. Termín podania prihlá
šok uchádzačov o túto funk
ciu bol stanovený na 28. 
januára. Hlavný kontrolór 
obce pracoval v uplynulom 
funkčnom období na skráte
ný pracovný úväzok.

(mk)



Klenovské zabíjačkové 
špeciality (3)
„Medzitým slaninu pokrá

jame na kocky a vonku v 
kotloch vyprážame za stále
ho miešania masť, kým nie 
je slabo hnedá. Potom ju 
scedíme do pripravených ná
dob.

Po scedení masti, zostanú 
škvarky, ktoré posolíme, 
aby boli chutnejšie.

Kým sa muži venujú 
chlapským prácam s mä
som, gazdiná v kuchyni varí 
zabíjačkové poliev
ky. Základom pre 
sladkú polievku 
s pečienkovými 
haluškami je vý
var z kostí, ktorý 
pripravíme tak, 
že do vody, v 
ktorej varíme ko
sti pridáme koreňovú ze
leninu, cibuľu, cesnak, celé 
čierne korenie a soľ. Pokiaľ 
sa varí polievka, zome
lieme pečienku, do ktorej 
pridáme celé vajce, pokrá
janý cesnak, mleté čierne 
korenie, soľ, hladkú múku, 
zarajbeme zemiaky a všetko 
spolu zamiešame. Z takto 
pripraveného cesta hádžeme 
do osolenej vriacej vody 
halušky. Uvarené halušky 
vyberieme a pridáme k vý
varu.

Z chudobných kostí (kosti 
so zbytkami mäsa) varíme 
kyslú polievku tak, že naj
prv dáme variť kosti spolu 
s cesnakom, bobkovým lis
tom, celým čiernym korením 
a soľou. Uvarené kosti vyber
ieme, polievku precedíme a 
zatrepeme zátrepkou z mlie
ka, smotany a hladkej múky. 
Všetko dokyslíme octom a 
necháme zovrieť. Na záver 
pridáme majoránku.

Treťou polievkou je 
zabíjačková kapusta. Do 
vody dáme variť kosti s mä

som, kyslú ka
pustu, cibuľu, 
cesnak, bobko
vý list, soľ, ko
renie a sušené 
hríby. Keď je 
mäso uvare né, 

vyberieme ho, 
oberieme z kostí, 

pokrájame na kúsky a dáme 
naspäť do hrnca, pridáme 
rozrobené klobásové mäso 
a paradajkový pretlak. Keď 
kapusta vrie, zapražíme ju 
zápražkou, ktorú pripravíme 
z bravčovej masti, cibuľky, 
hladkej múky a červenej 
mletej papriky. Všetko spolu 
necháme zovrieť. Nakoniec 
dochutíme majoránkou.

Na záver zabíjačky sa večer 
zíde pri spoločnej večeri celá 
rodina.

Akl imatizácia  v  chove krá-
l ikov

Izolácia celého chovu králi
kov je do určitej miery potreb
ná, pretože sa tým vylučuje 
dovlečenie možných nákaz z 
iného chovu. Uzavretý obrat 
stáda v chove králikov je 
možný len kratšie alebo dlh
šie obdobie, podľa veľkosti 
chovu, čiže počtu chovaných 
zvierat. Po určitom čase sme 
však nútení priniesť do 
chovu nový plemenný 
materiál. Na dosahova
nie dobrých chovateľských 
cieľov, na požadovanej 
úrovni najčastejšie 
nakupujeme ple
menné samce, kto
ré sú štandardné 
a spĺňajú požia
davky kladené na 
plemeno alebo hybrid, 
s ktorým chceme pripúšťať 
chovné samice z vlastného 
chovu.

Vynikajúci chovný materi
ál vyšľachtený na špičkovej 
úrovni môžeme získať len z 
chovov, v ktorých je kont
rola úžitkovosti a kde chov
ný materiál je vytváraný na 
základe šľachtiteľského pro
gramu a výsledné jedince sú 
preverené na danú úžitko
vosť.

V chove králikov je to plod

nosť, dobrá konštitúcia, 
výsledky vo výkrme a odol
nosť voči chorobám. Uve
dené štandardné chova
teľské podmienky mali by 
byť vo veľkochovoch samo
zrejmosťou. V malochovoch 
je chovateľské prostredie 
rôzne. Chovateľ tu sám kŕ
mi, napája a čistí zvieratám 
ustajňovací priestor, tiež 
zvieratá chytá pri očkovaní, 
premiestňovaní a pripárova

ní. Skrátka je tu väčší 
osobný kontakt ako vo 
veľkochove.

Ustajnenie králi
kov vo veľkocho
ve je v klietkach 

a v malochove vo 
väčších priestrannej

ších kotercoch s hlbo
kou podstielkou alebo 
na roštoch. Preto pri 

nákupe plemenného samca 
z veľkochovu do malocho
vu sa musí zviera aklimati
zovať. Pri nákupe preveríme 
či nemá svrab, zistíme kedy 
bolo očkované proti moru 
a myxomatóze a len takto 
ošetreného králika prene
sieme do malochovu, kde ho 
umiestnime do samostat
ného koterca, najlepšie izo
lovane od ostatných zvierat 
vo vzdialenosti aspoň 5 až 
10m.

Rudolf Kaštan
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však nútení priniesť do 
chovu nový plemenný 
materiál. Na dosahova
nie dobrých chovateľských 
cieľov, na požadovanej 
úrovni najčastejšie 
nakupujeme ple

ní. Skrátka je tu väčší 
osobný kontakt ako vo 
veľkochove.

Ustajnenie králi
kov vo veľkocho

a v malochove vo 
väčších priestrannej

ších kotercoch s hlbo
kou podstielkou alebo 
na roštoch. Preto pri 

Chovateľom králikov

Február
Ostružinyčernice sú veľ

mi vysoko hodnotené ovo
cie. Potrebuje ich spracova
teľský priemysel, ale  má aj 
široké použitie v domácnos
ti a to aj v čerstvom stave. 
Botanicky sa ostružiny roz
deľujú na niekoľko skupín. 
Z praktického hľadiska sa 
pestované druhy v podstate 
delia na černice, ktorých sú
plodia sa oberajú s kvetným 
lôžkom. Naproti tomu pri 
malinách sa pri zbere kvetné 
lôžko oddeľuje. Prírodných 
porastov ostružín ubúda, a 
preto je potrebné ich pesto
vanie v záhradkách. Tu pat
ria medzi najcennejšie ovo
cia kvalitou plodov, vysokou 
úrodnosťou, špecifi cky aro
matickým a nutrične boha
tým obsahom. Na trhu sa 
objavuje odroda Wilsonová 
skorá a neskoro dozdrieva
júca odroda Thornfree. Obe 
odrody sú beztrnité, čo má 
veľkú výhodu pri zbere. Pes
tovanie černíc je pomerne 
jednoduché. Nenáročnosť 

na pôdne a klimatické pod
mienky, ako aj dlhé obdo
bie zberu ju predurčuje na 
pestovanie v záhradkách. 
Ďalšou výhodou je, že po 
dozretí plody 
neopadávajú 
a nepreziera
jú. Zo zdravot
ného hľadiska 
je hodnotený 
vysoký obsah 
vitamínov a 
minerálnych 
látok pri niz
kom kaloric
kom obsahu. 
Pôvodom po
chádzajú pes
tované druhy 
malín a černíc z rôznych di
vorastúcich rastlín európ
skeho a amerického konti
nentu. Černica je poloker s 
viacročnou koreňovou sú
stavou. Z koreňa každoroč
ne vyrastajú výhony, leto
rasty. Nadzemnú časť po

tom tvoria jedno a dvojroč
né výhony. Ich dĺžka môže 
byť aj 5 metrov. Rezom a vy
väzovaním ich upravujeme 
do požadovaného tvaru. Na 

jednoročnom 
dreve vyrasta
jú krátke olis
tené výhony s 
metlovitým sú
kvetím. Kvety 
sú obojpohlav
né a samoope
livé. Kvety sú 
obyčajne biele, 
niekedy ružov
kasté. Napriek 
tomu, že černi
ca pučí pomer
ne skoro na 

jar, kvitne neskoro, a pre
to ju nepoškodzuje pozdný 
mráz. Plody dozrievajú asi 
30 dní po odkvitnutí a do
zrieva jeden až dva mesiace. 
Potom po dozretí plodov jed
noročný výhon odumiera. 
Černica nemá osobitné po

žiadavky na pôdu a na pro
stredie. Môžeme ju sadiť aj 
do pôd nevhodných pre iné 
druhy ovocných plodín. V 
prípade, že v zime nie je do
statočná snehová pokrývka, 
môžeme pre istotu pozakrý
vať organickým materiálom 
(vyhrabaná tráva, lístie, sla
ma a pod.) okolie kríčka. Na 
jar ho odstránime a skom
postujeme. Napriek tomu v 
dobrých pôdných podmien
kach, samozrejme, môžeme 
očakávať väčšie plody, ale 
aj väčšiu úrodu. V pôdach 
chudobnejších na živiny je 
potrebné venovať viac po
zornosti hnojeniu. Aj keď 
rozmnožovanie nie je nároč
né, je potrebné dodržať nie
ktoré pravidlá. Na jeseň mô
žeme rozmnožovať černice 
koreňovými odrezkami. Vy
brané korene sa rozrežú asi 
na 10 cm dlhé časti, ktoré 
vysadíme do pareniska ale
bo do hriadky s dobrou pô
dou. Do pôdy je dobré pri
dať trochu rašeliny.

Jaroslav Jáchim st.

Okienko záhradkára

Z kuchyne našich starých 
mám

(bh)
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Skončila sa jesenná časť 

futbalových súťaží ročníka 
2008/2009. Pohľad na zve
rejnené výsledkové tabuľky 
je pre naše družstvá nie 
veľmi lichotivý. Dorasten
ci aj dospelí svorne obsadili 
12. priečku zo 14 mužstiev 
a nachádzajú sa v pásme 
zostupu z 5. ligy. Táto situ
ácia je pomaly charakte
ristická pre naše futbalové 
družstvá. Problémy futbalu 
v našej obci by si isto vyžia
dali hlbšiu analýzu hlavne 
od zainteresovaných, ako 
sú funkcionári, tréneri, hrá
či, sponzori, atď. Napriek 
tomu, že nepatrím medzi 
nich, chcem vyjadriť niekto
ré svoje postrehy ako neza
interesovaný divák, ktorý 
sleduje dianie vo futbale v 
našej obci.
Aj v minulých rokoch naše 

mužstvo dospelých už účin
kovalo v 5. lige. Aj vtedy bojo
valo o záchranu v súťaži a 
podarilo sa mu to len vďaka 
získaniu bodov z kontumač
ných výsledkov, prípadne 
odrátaním bodov súperom 
na konci súťaže.
Napriek tomu v nasle

dujúcom ročníku z 5. ligy 
vypadlo do nižšej súťaže. 
Ukázalo sa, že len snaha a 
bojovnosť nestačí na úspeš
né účinkovanie v 5. lige a vte
dajší hráčsky káder nesta
čí na túto súťaž. Aj v nižšej 

súťaži oblastných majs
trovstiev mužstvo pokračo
valo v nevyrovnaných výko
noch, neukázalo ambície o 
vrátení sa do vyššej súťaže. 
V minulom ročníku skončilo 
na 6. mieste v tabuľke.
Z týchto dôvodov bol isto 

pre mnohých veľkým prekva
pením opätovný postup 
do 5. ligy, keďže mužstvá 
v tabuľke pred nami tento 
postup z rôznych dôvodov 
odmietli. Na postup isto boli 
protichodné názory. Niek
toré odmietavé spomeniem. 
Účinkovanie v 5. lige prináša 
väčšie finančné náklady, kto
ré pri prípadnom opätovnom 
vypadnutí zo súťaže budú 
investované zbytočne. Stra
tí sa motivácia hráčov bojo
vať o dôstojné umiestnenie, 
pretože o záchrane a postu
pe sa v posledných rokoch 
rozhodovalo nie na trávniku, 
ale za „zeleným stolom“. Pri 
slabých výkonoch a prípad
ných vyšších prehrách aj na 
domácom ihrisku sa stratí 
záujem fanúšikov o futbalo
vé dianie a pod.
Začiatok súťaže dával za 

pravdu týmto názorom. 
Mužstvo utrpelo niekoľko 
vysokých prehier, ocitlo sa 
na dne tabuľky, niektorí 
hráči prestali hrávať, káder 

sa zúžil. V závere jesen
nej časti sa však mužstvo 
pozbieralo, urobilo niekoľko 
pomerne dobrých výsledkov 
aj na ihriskách favoritov a v 
závere jesene sa dostali na 
12. miesto, ktoré pri pokra
čovaní tohto trendu dáva 
predpoklad pre zotrvanie v 
tejto súťaži. Je to však eš
te dlhá cesta, pre ktorú je 
potrebné urobiť veľa. Uve
diem niektoré moje pripo
mienky. Najmä hráči musia 
zlepšiť prístup k trénovaniu 
a príprave na zápasy, musia 
si uvedomiť určitú zodpo
vednosť za podmienky, kto
ré sa im vytvorili postupom 
do súťaže. V rámci možnos
tí využiť zimnú prípravu na 
doplnenie hráčskeho kádra 
hlavne na posilnenie obrany 
rýchlejším hráčom, pretože 
mnohé inkasované góly idú 
na vrub pomalosti hráčov 
zadných radov. Podobne by 
bolo potrebné posilniť útoč
nú hru o hrotového hráča – 
zakončovateľa. Premieňanie 
šancí je tiež boľavé miesto 
v našom futbalovom mužst
ve. V klube je potrebné zlep
šiť výchovnú prácu, pre
tože pravidelné vylučovanie 
hráčov v zápasoch oslabu
je mužstvo, možno prináša 
aj finančné straty na poku

tách. Aj niektorí funkcioná
ri by vo svojich vyhláseniach 
a hodnoteniach zápasov 
mali byť objektívnejší, uznať 
kvality súpera a nezvaľovať 
všetko na „zlých“ rozhodcov, 
čo potom následne vyvoláva 
aj neprimerané reakcie hrá
čov, prípadne divákov proti 
rozhodcom alebo súperovi. 
Podobne by sa mala zlep
šiť usporiadateľská služ
ba na zápasoch, prípadne 
hlásateľa, ktorí by upozor
nili divákov na nevhodné 
správanie a časté vulgárne 
pokriky divákov urážajúce 
niekedy národnostnú alebo 
rasovú príslušnosť súperov. 
Tiež by sa malo pouvažovať 
nad zákazom predaja alko
holických nápojov počas fut
balových zápasov, k čomu 
vyzýva aj Slovenský futbalo
vý zväz.
Vyjadril som niekoľko svo

jich názorov na futbal v 
našej obci. S mnohým sa is
to dá polemizovať, treba ich 
však chápať ako snahu o to, 
aby futbal v našej obci ďalej 
napredoval, a aby sa futba
lové zápasy na našom ihris
ku stali v budúcnosti špor
tovým a kultúrnym zážitkom 
pre väčších i menších bez 
nadávok, vulgarizmov, ná
rodných a rasových urážok 
v duchu fairplay.

Mgr. Slavomír Hruška

Pohľad na futbalovú jeseň

V decembri 1944 nemec
ká armáda ustupovala. 
Hnala ju Červená armá
da, vojská 2. ukrajinského 
frontu a rumunská armá
da. Rimavskú Sobotu oslo
bodili 21. decembra 1944. 
Klenovec ráno 23. januára 
1945. Na území nášho okre
su padlo 1 539 vojakov ČA 
a 638 rumunských vojakov 
z 1. a 4. armády. Rumun
skí vojaci v Klenovci pobud
li niekoľko týždňov ubyto
vaní po domoch a školách. 
Naše kontakty s nimi hneď 
od začiatku boli priateľské. 
Veľkým prekvapením bolo 
to, že mnohí z nich hovo
rili dobre slovensky, lebo 
pochádzali z rumunských 
dedín osídlených v minulos
ti Slovákmi.
V budove obecného úradu 

a v školách bola rumunská 
vojenská nemocnica. Impro
vizované lôžka zo slamy a 
prestieradiel zabezpečili na
ši občania. Mladé ženy a 

dievčatá pomáhali ako sani
tárky. Zranených vojakov 
bolo treba opatriť a zmier
niť ich nesmierne utrpenie. 
Nákladné automobily pri
vážali desiatky zranených z 
frontu, a, žiaľ, aj mŕtvych do 
„házika“, ktorý bol pri vchode 
do cintorína ako sklad hro
bára. Zimné obdobie zmier
ňovalo problémy s mŕtvy
mi, ktorých pochovávali na 
cintoríne. Neskôr ich pre
viezli na centrálny cintorín 
rumunskej armády vo Zvo
lene. Veľký počet náhrobní
kov s menovkami pripomína 
aj po odstupe vyše polstoro
čia obete vojakov padlých aj 
za našu slobodu.
Dlhé zimné večery si voja

ci krátili družnou zábavou. 
Spievali a tancovali vydupá
vaný tanec zvaný „perilica“. 
Držali sa za ramená a pohy
bujúc sa v kruhu vyspevo
vali typické, nezabudnuteľ
né melódie svojho regiónu. 
Bol medzi nimi mladý Cigán, 

ktorý hral na husliach ako 
divý. Bol to prejav dobrej 
pohody.
Oblečenie rumunskej ar

mády bolo dosť chatrné, 
najmä obutie. Nosili aj kap
ce s drevenou podrážkou. 
Vo vzťahu vojak – dôstoj
ník, pochopiteľne aj v strav
nom zabezpečení, panoval 
veľký odstup. Naši občania 
im to vylepšovali s prísloveč
nou pohostinnosťou. Vojaci 
pomáhali občanom a obča
nia im.
U susedov, v rodine Dobo

šovcov, býval rumunský 
vojak Ďula. Pán Doboš bol 
chýrny obuvník a čižmár. 
Výrobu topánok, kapcov a 
čižiem neprerušil ani po pre
chode frontu. Napodiv Ďula 
tiež bol obuvník, a tak počas 
bývania u nich sa včlenil do 
rodiny ako tovariš učiaci sa 
fintám klenovskej obuvníc
kej školy. Vedel maďarsky, 
čo mu umožnilo komuniko

vať s domácimi. Vojnu šťast
ne prežil a po vojne udržoval 
s nimi písomný kontakt.
Dôstojníci rumunskej ar

mády boli vzdelaní ľudia, 
ovládajúci cudzie reči. K 
obojstrannej spokojnosti na
dväzovali kontakty s našou 
inteligenciou a občanmi.
V tomto období nemoc

nica v Hnúšti bola napl
no vyťažená. Privážali do 
nej vojakov a partizánov z 
rôznych bojísk. Najviac prá
ce mala chirurgia. Tu zostal 
po vojne pracovať Rumun 
MUDr. Pochmarský. Oženil 
sa a v mieri pomáhal našim 
ľuďom. 
Uplynulé roky zahladi

li stopy utrpenia vojny, no 
spomienky na vojakov, prís
lušníkov rumunskej armá
dy, zostali u tých, čo ich prí
tomnosť v Klenovci zažili, 
ako nezmazateľné.

Mgr. Koloman Zúrik

Rumunskí  vojac i  v  K lenovci
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Za Samuelom Klenovským
Smutná správa prišla pred 

Vianocami z Hnúšte. Ozna
movala, že 17. decembra 
2008 zomrel nestor malo
hontských pedagógov Sa
muel Klenovský, významná 
osobnosť našej spoločnos
ti, klenovský rodák, odbor
ný učiteľ a riaditeľ strednej 
školy, školský inšpektor v 
povojnovom období, obetavý 
kultúrno – osvetový pracov
ník, účastník národnooslo
bodzovacieho boja v rokoch 
2. svetovej vojny a Sloven
ského národného povstania, 
člen a funkcionár Sloven
ského zväzu protifašistic
kých bojovníkov.
Odišiel tíško a s dobrým 

pocitom, že nežil nadarmo. 
Zanechal viditeľné stopy po 
svojom plodnom živote a po 
práci, ktorú vždy vykoná
val zodpovedne a s plným 
nasadením. Jeho smrť sa 
hlboko dotkla nielen rodi
ny, manželky, detí, vnukov 
a pravnukov, ako aj sestier, 
ale aj jeho priateľov, býva
lých spolupracovníkov, kole
gov a kolegýň, známych a 
rodákov v Klenovci, ktorých 
neskonale miloval.
Narodil sa v období 1. sve

tovej vojny – 27. apríla 1917 
– v Klenovci v rodine kováča 
Ondreja Klamára a Zuzany, 
rodenej Roškovej. Mal dve 
sestry – Zuzanu Ďurovičovú 
a Annu Kelcovú. Rodina žila 
veľmi skromne, ale dôstojne. 
Rodičia napriek nedostatku 
zabezpečili svojim deťom 
štúdium a vzdelanie, čo v 
rokoch po 1. svetovej vojne 
a v čase hospodárskej krízy 
nebolo jednoduché.
Samuel Klenovský absolvo

val základnú školu v rodnej 
obci. V rokoch 1929 – 1937 
navštevoval reálne gymná
zium v Rimavskej Sobote. 
Osem rokov chodil peši do 
Hnúšte a späť na vlak, kto
rý premával do okresného 
mesta. Po maturite študoval 
na Pedagogickej akadémii v 
Bratislave a stal sa učiteľom. 
V nepokojných rokoch 1938 
 1939 učil v Klenovci. Potom 
pôsobil v Betliari, Orávke na 
Orave a opäť sa vrátil do Kle
novca na meštiansku školu 
ako odborný učiteľ. Vojen
skú základnú službu vyko
nával v Žiline v delostrelec
kom pluku Rýchlej brigády.
V auguste 1944 sa zúčast

nil na prípravách Sloven
ského národného povstania 

v Klenovci. Dňa 28. augus
ta 1944 – deň pred oficiál
nym vyhlásením Povstania 
– vstúpil do jednotky dobro
voľníkov a zložil prísahu do 
rúk Dr. Igora Daxnera, orga
nizátora odboja, ktorý sa 
skrýval v obci pred fašista
mi. Po vyhlásení Povstania 
sa stal príslušníkom povsta
leckého práporu Narcis 1. 
československej armády na 
Slovensku a zotrval v odboji 
až do konca.
Priebeh protifašistické

ho odboja a Slovenského 
národného povstania v Kle
novci spracoval a publikoval 

v knihe o SNP v obci spo
lu so svojím priateľom uči
teľom Ondrejom Hruškom, 
veliteľom povstaleckej roty. 
Táto publikácia by mala 
po jeho smrti opäť vyjsť. 
Povstanie je v nej spracova
né objektívne, bez ideologic
kých prídavkov. Okrem toho 
napísal do obecnej kroniky 
rozsiahlu kapitolu o SNP. 
Jeho zásluhou ostanú tie
to udalosti – vrátane detai
lov, o ktorých málokto vedel 
– zachované aj pre nasledu
júce generácie.
Roku 1951 odišiel z Kle

novca do Hnúšte, kde sa 
stal riaditeľom meštian
skej školy, neskôr bol škol
ským inšpektorom v býva
lom Hnúšťanskom okrese. 
Počas jeho inšpektorova
nia postavili základnú ško

lu v Klenovci, Kokave nad 
Rimavicou, Tisovci, Hnúšti, 
Lukovištiach, Rimavských 
Zalužanoch a Rimavskej Ba
ni. V tomto období sa pripra
vila aj stavba školy v Uteká
či. Tieto fakty hovoria o jeho 
neúnavnej práci pre spoloč
nosť.
Klenovčania ľutovali, že 

odišiel z obce a zo školy. Bol 
dobrý učiteľ, vedel deti nau
čiť, mal pedagogický talent 
a dobrý prístup k mládeži 
a ľuďom. Neodišiel ďale
ko – iba do Hnúšte a škol
stvu v Klenovci neprestal 
pomáhať. V Hnúšti sa usa

dil natrvalo. Tu si 
postavil rodinný 
dom a aktívne sa 
zapojil do verejné
ho života v meste. 
Pričinil sa spolu 
s ďalšími občan
mi a funkcionár
mi o vybudovanie 
Záhrady 1. mája s 
amfiteátrom, pre
sadil postavenie 
obchodného domu 
Jednoty, generál
nu opravu ces
ty s chodníkom z 
Likiera do Hnúšte 
a úpravu prostre
dia pred školou pri 
Rimave. Zúčast
ňoval sa na brigá
dach na skrášľo
vanie mesta. Tešil 
sa z každej novej 
budovy.
Aj ako dôchodca 

bol aktívny. Neod
počíval doma, ale 

pracoval či už v záhradke 
alebo vo včelíne. Včely mal 
veľmi rád a dobre sa o ne 
staral. Až do pozdnej staro
by bol stále telesne a dušev
ne čulý. Zomrel vo veku 91 
rokov. Pohreb mal v Hnúš
ti v Dome smútku. Zbor pre 
občianske záležitosti mu pri
pravil dôstojnú rozlúčku, na 
ktorej sa zúčastnili nielen 
príbuzní, priatelia a známi, 
ale aj občania mesta a čle
novia spoločenských organi
zácií, najmä odbojári.
Ing. Slavomír Bálint, ktorý 

mal rozlúčkovú reč, vysoko 
vyzdvihol osobnosť Samuela 
Klenovského, jeho príklad
ný život a prácu a doslovne 
povedal, že jeho život bol ako 
nepokojná rieka – od chu
dobnej kolísky až po hrob.

(mo)

Samuel Klenovský

Začiatkom nového roka 
2009 sme do redakcie dosta
li milý a povzbudivý list od 
pani Márie Oravcovej z Ban
skej Bystrice, z ktorého dý
cha láska a úprimný záu
jem o život v našej obci. Sme 
radi, že Klenovské noviny 
po prečítaní niektorí obča
nia posielajú aj svojej rodi
ne a známym, ktorí už roky 
nežijú v Klenovci, ale stále 
vedia, kde sú ich korene, a 
tak prostredníctvom nich sa 
správy o klenovských aktivi
tách, ale aj o osobnostiach a 
histórii dostanú do rôznych 
kútov Slovenska.  
Z dôvodu efektívneho vy

užitia priestoru v našich 
novinách, uverejňujeme ten
to list v prepísanej podobe, 
ale v plnom znení a pani 
Márii Oravcovej ďakujeme 
za priazeň a novoročný vinš 
adresovaný všetkým nám, 
Klenovčanom.
Banská Bystrica
23. decembra 2008
Klenovské noviny
šéfredaktorka
Mgr. Blažena Hrušková
Klenovec
V decembri t. r. sme dosta

li od MUDr. Vladimíra Moli
torisa novembrové číslo Kle
novských novín, ktoré nás 
svojím obsahom a grafic
kou úpravou veľmi príjem
ne prekvapili. Prečítali sme 
si ich nielen so záujmom, 
ale aj s pocitom veľkej lás
ky k rodisku, ktoré sa tak
to prihovára občanom svo
jej obce, ale aj tým, ktorí už 
dávno či nedávno odišli, ale 
na svoje rodisko často mys
lia.
Srdečne blahoželáme ko

lektívu, ktorý neľutuje svoje 
sily a čas pre dobrú vec.
Želáme do nastávajúceho 

roka 2009 ďalšie úspešné 
čísla, veľa pozorných čita
teľov a všetkým rodákom 
želáme pevné zdravie, poho
du a obci ďalší rozkvet.
S pozdravom Oravcová
P.S. Mária Oravcová, Ban

ská Bystrica, Viestova 21. 
Rodáci ma môžu poznať 
ako pracovníčku Miestneho 
národného výboru v Klenov
ci v rokoch 1946 – 1949.
Milka Šebelíková, rod. Bar

tová – mnoho rokov praco
vala v drogérii na námestí v 
Klenovci.
JUDr. Elena Jakubcová, 

rod. Bartová – po skončení 
štúdia 43 rokov pracovala 
na Krajskom súde v Banskej 
Bystrici.

Z listov našich
čitateľov

(bh)
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Dominancia  k lenovských d ievčat
Séria športových zápolení bedmintonistov sa po vianočnej a novoročnej prestávke opäť naplno rozbehla. Klenovská 
mlaď sa ani tento raz vo výsledkových listinách turnajov nestratila, tradične sú však na tom lepšie dievčatá, ktoré do
siahli niekoľko pódiových umiestnení.
Po prelome rokov by sa mali zo zimného spánku prebudiť aj futbalisti. Na strane 5 uverejňujeme názor na účinkovanie 
reprezentantov našej obce v jesennej časti futbalových súťaží. Budeme radi, ak sa do diskusie na túto tému zapoja aj 
ďalší čitatelia.

Bratislava 10.1.2009
V Bratislave sa v sobotu 10. 

januára uskutočnil v poradí 
tretí turnaj  staršieho dorastu 
v bedmintone. Na Veľkej cene 
Bratislavy sa stretlo 33 hrá
čov a 28 hráčok, ktorí bojovali 
o body do slovenského rebríč
ka. Nechýbali medzi nimi ani 
hráčky klenovského bedmin
tonu Romana Surová, Denisa 
Antalová a Dominika Rebo
vá, ktorá je hráčkou košickej 
Lokomotívy, stále však trénu
je v Klenovci.

V zmiešanej štvorhre sa 
najďalej prebojoval najvyššie 
nasadený pár VachálekSuro
vá (Spoje Bratislava,Klenovec), 
ktorý až v semifinále okúsil 
trpkosť prehry. V boji o finá
le ho porazila dvojica prešov
ského BC BanyászKubíková 
18:21,21:11 a 13:21. V koneč
nom sumáre tak obsadil tre
tie miesto. Dvojicu Poláček
Rebová z košickej Lokomotívy 
porazil v štvrťfinále  spomí
naný pár VachálekSurová v 
dvoch setoch 13:21 a 14:21 
a košická dvojica tak obsa
dila 5.8.miesto. Najmenej sa 
darilo dvojici HaringAntalo
vá (Spoje Bratislava, Kleno
vec), ktorá sa neprebojovala z 
prvého kola. 

Štvorhra dievčat už bola pre 
klenovský bedminton úspeš
nejšia. Najvyššie nasadená 
dvojica RebováSurová nena
šla v celom turnajovom pavú
ku premožiteľky a s prehľa
dom na Veľkej cene zvíťazila. V 
zaujímavom finálovom zápase 
víťazná dvojica porazila hráč
ky trenčianskeho MŠportu 
JargašováMayerová v troch 
setoch 21:16,14:21 a 21:19. 
Trenčianska dvojica sa stala 
osudnou aj pre druhú nasa
denú dvojicu AntalováKubí
ková (Klenovec,Prešov). Kle
novskoprešovská dvojica 
nezvládla semifinále a v dra
matickom zápase podľahla 
trenčianskemu páru v troch 
setoch 16:21,21:17 a 20:22. 
Po tejto prehre tak obsadili 
tretie miesto.

Ani vo dvojhre dievčat úplne 
nenaplnili Klenovčanky oča

kávania. Jedinou hráčkou, 
ktorej sa podarilo vystúpiť 
na stupeň víťazov bola Rebo
vá, ktorá vo finálovom zápa
se ťahala s Prešovčankou  
Kubíkovou za kratší koniec. 
Podľahla jej v dvoch setoch 
16:21 a 19:21 a patrí jej tak 
strieborná priečka. Surová v 
boji o medailové umiestnenie 
podľahla Čižnárovej (MŠport 
Trenčín) v troch setoch 20:22, 
22:20 a 18:21. Konečné 5.
8.miesto tak určite neuspo
kojilo trénerov a ani samotnú 

hráčku. Rovnaké umiestnenie 
dosiahla aj Antalová, kto
rá podľahla Rebovej 13:21 a 
14:21.

Košice 10.1.2009
V Novom roku sa aj mladší 

žiaci stretli na treťom turna
ji, ktorý je zaradený do seri
álu Grand Prix. V sobotu 10. 
januára bojovalo v Košiciach 
39 chlapcov a 19 dievčat zo 
14 oddielov celého Slovenska. 
Klenovský bedminton zastu
povali Andrej Marcišiak, Ivan 
Hruška, Marek Hinca, Micha
ela Čajková, Ivana Lásko
vá, Renata Surová a Monika 
Hrušková.

V zmiešanej štvorhre už 
druhý raz v sezóne vystúpi
la na najvyšší stupeň dvojica 
HruškaSurová, ktorá nena

šla premožiteľa na celom tur
naji.Vo finále porazila dvo
jicu trenčianskeho BK MI 
2:1 na sety.  Na stupeň víťa
zov sa prebojovala aj dvojica 
Horák(Sokol Ilava)Hrušková, 
ktorá sa postavila na bronzo
vú priečku. Zvyšné dva páry 
HincaLásková a Marcišiak
Čajková ukončili svoje účin
kovanie v druhom, resp. v 
prvom kole.

Dvojhra chlapcov neprinies
la žiadne veľké prekvapenie. 
Hinca nepostúpil z kvalifiká

Monika Hrušková, Michaela Čajková, Ivana Lásková a Rená-
ta Surová s oceneniami na turnaji v Košiciach

vekovej kategórii konkuren
ciu. Vo dvojhre dievčat zvíťa
zila Čajková, keď vo finálovom 
dueli zdolala oddielovú kolegy
ňu Láskovú vo dvoch setoch. 
O tretie miesto sa spoločne 
podelili Surová s Hruškovou. 
Dievčatá tak obsadili všetky 
medailové pozície.

Aj štvorhra dievčat sa nies
la v podobnom duchu. Finá
lový súboj obstarali dvojice 
ČajkováSurová a Lásková
Hrušková, pričom úspešnej
šia bola prvá menovaná dvoji
ca, ktorá zvíťazila 2:1 na sety. 
Z ôsmich medailových pozícií 
v dievčenských disciplínach 
tak v konečnom účtovaní zís
kali mladé Klenovčanky dve 
zlaté, dve strieborné a dve 
bronzové umiestnenia.

Košice 17.1.2009
Metropola východného Slo

venska sa v sobotu 17. janu
ára stala dejiskom kvalifikač
ného turnaja staršieho žiactva 
v bedmintone pre východ
nú oblasť. Šestica hráčov a 
hráčok si tu mala zabezpečiť 
postup na tretí celosloven
ský turnaj zo série GP, kto
rý sa uskutoční 31.januára 
opäť v Košiciach. Prvých dva
násť hráčov zo slovenského 
rebríčka má postup zabezpe
čený priamo. Na východ Slo
venska cestovala z Klenov
ca šestica hráčov a hráčok: 
Michaela Čajková, Ivana Lás
ková, Renata Surová, Moni
ka Hrušková, Ivan Hruška a 
Martin Palúš.

V zmiešanej štvorhre sa 
párom PelloLásková (BC Pre
šov, Klenovec), BaluchaHruš
ková (ŠŠK Široké, Klenovec), 
PalúšČajková (obaja Kleno
vec), HruškaSurová (obaja 
Klenovec) podaril postup do 
druhého kola – to znamenalo 
konečné 9.16.miesto.

Vo dvojhre chlapcov sa 
ani jednému z klenovských 
bedmintonistov nepodarilo 
výraznejšie presadiť. Palúš 
podľahol nasadenému Jesen
kovi (BC Prešov) v napínavom 
súboji v troch setoch 25:23, 
9:21 a 17:21.

cie, Marcišiak z prvého kola. 
Najvyššie sa prebojoval Hruš
ka, ktorý podľahol v treťom 
Szabovi zo Šurian 1:2 na sety 
a skončil tak v šestnástke 
najlepších.

Chlapčenská štvorhra tiež 
nepriniesla medailové umiest
nenie pre klenovských chlap
cov. Dvojica HincaMarcišiak 
porazila v prvom kole prešov
skú dvojicu DemčákHrabek 
2:0 na sety, v druhom pár 
VavríkWild z trenčianskeho 
MŠportu 2:1 na sety a až v 
boji o medailu ostali na rake
tách dvojice BaluchaHorák 
(Sokol Ilava,Široké). Po preh
re 0:2 na sety tak obsadili 5.
8.miesto.

Dievčenské disciplíny už 
však ukázali, že klenovské 
dievčatá nemajú vo svojej 

(pokračovanie na strane 8)
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Ani Hruškovi sa z druhé
ho kola nepodarilo prebojo
vať. Aj jeho zastavil nasadený 
Luterán (BC Prešov) v dvoch 
setoch 19:21 a 13:21.

Štvorhra chlapcov dopad
la pre Klenovčanov podobne. 
Pár PalúšHruška nepostúpil 
z prvého kola, keď im stop
ku vystavila dvojica Binder
Orosz (BC Prešov,ATU Koši
ce) v dvoch setoch 17:21 a 
15:21.

Trochu veselšia nálada za
vládla v klenovskom tábore 
po dievčenských disciplínach. 
Vo dvojhre dievčat sa celkom 
nečakane na stupeň víťa
zov postavila Lásková. Hoci 
vo finálovom zápase podľah

la prvej nasadenej Korpovej 
(ATU Košice), aj druhé mies
to jej zaručovalo postup na 
spomínaný turnaj GP. v zápa
se plnom zvratov jej podľah
la v troch setoch 16:21, 21:17 
a 18:21. Čajková nečaka
ne podľahla v treťom kole 
Lukačínovej (Lokomotíva 
Košice) v dvoch setoch 12:21 
a 18:21 a skončila tak na 5.
8.mieste. Surová a Hrušková 
podľahli svojim súperkám v 
druhom kole.

Víťazkami dievčenskej štvor
hry sa stala dvojica Čajko
váSurová, keď vo finálovom 
zápase zvíťazila nad párom 
KorpováŠariščanová (obe 
ATU Košice) v dvoch setoch 
21:17 a 21:14 a ako víťaz

ky tejto disciplíny, aj ony si 
zabezpečili postup na tretí 
turnaj GP. Dvojica Lásková
Hrušková narazila na oddie
lové kolegyne tentoraz už v 
semifinále a podľahla im v 
troch setoch 21:16, 13:21 a 
18:21. V konečnom účtovaní 
im tak patrí 3. miesto.

Na záver treba podotknúť, 
že dievčatá patria vekom do 
kategórie mladších žiačok a 
Hrušková ešte len do najmlad
šej vekovej kategórie jedená
sťročných bedmintonistov.

Hrachovo 25.1.2009
V Hrachove sa v sobotu 25. 

januára stretlo päť žiackych 
družstiev, ktoré bojovali med
zi sebou o dve miestenky na 

Oblastné majstrovstvá, kto
ré sa uskutočnia v polovici 
februára v Prešove. Okrem 
dvoch klenovských družstiev 
sa usilovali o postup družstvá 
z Hnúšte, Hrachova a Lučen
ca. Postup si vybojovalo kle
novské „A“čko a „B“čko. 
Tretie miesto obsadilo hra
chovské družstvo, ktoré v 
priamom súboji o tretie mies
to porazilo hnúšťanské žiacke 
družstvo. Na piatom mieste sa 
umiestnilo družstvo z Lučen
ca. Keďže Klenovec vytvorí 
na Oblastných majstrovst
vách jedno družstvo, druhým 
postupujúcim bude družstvo 
ŠK Hrachovo.

Richard Bálint

Obec Klenovec
Anketa

Na základe pripomienok z verejného hovoru s občanmi, ktorý sa uskutočnil 27. novembra 2008 uverej-
ňujeme anketu k výrubu drevín v obecnom cintoríne.
Obecný úrad touto anketou žiada občanov, aby na základe vlastného uváženia odpovedali na nasledu
júce otázky:
(Odpoveď, ktorá je pre vás prijateľná, označte krížikom.)

1. Súhlasím s povolením výrubu listnatých stromov pre konkrétnych žiadateľov. p
2. Súhlasím s povolením výrubu ihličnatých stromov pre konkrétnych žiadateľov. p
3. Súhlasím s odborným riešením zelene v cintoríne záhradným architektom. p
4. Súhlasím s výrubom suchých a chorobou napadnutých stromov. p

Poznámky:

1. V prípade súhlasu s výrubom stromov povinnosťou občana bude podať písomnú žiadosť na obec-
ný úrad.

2. Žiadame, aby ste vyplnenú anketu vhodili do hlasovacej schránky, ktorá bude umiestnená na chod-
be obecného úradu, a to najneskôr do 28. februára 2009.

3. Výsledky ankety budú vyhodnotené komisiou určenou obecným zastupiteľstvom.

4. Anketa bude platná, ak bude odovzdaná nadpolovičná väčšina originálnych platných anketových 
lístkov.

Dominancia  k lenovských d ievčat
(dokončenie zo strany 7)


